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Hvem indgiver høringssvar: 

Viborg Lærerkreds 

 

Emne: Høringssvar: 

Den generelle økonomiske ramme 

 

 

 

 

 

Viborg Lærerkreds konstaterer, at Viborg 

Kommune iflg. KL’s nyeste udgave af ”Kend din 

kommune - nøgletal i styringen 2021” ligger på en 

98. plads ift. ”udgifter pr. elev inkl. 

specialundervisning”. Dermed er Viborg Kommune 

den af landets kommuner, der investerer mindst i 

den enkelte elevs skolegang. 

 

En elev i Viborg Kommune er 12.049 kr. billigere 

end landsgennemsnittet. For at nå op på 

landsgennemsnittet mangler vi ca. 116 mio. kr. 

(beregnet ud fra et forventet elevtal på 9.650 i 

skoleåret 21/22). 

 

Viborg Lærerkreds appellerer til, at man fra politisk 

side hæver ambitionsniveauet på vegne af 

folkeskolen og vores børn ved målrettet at gå efter 
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at ramme en placering på 

landsgennemsnitstildelingen pr. elev. 

Skal Viborg kommunes folkeskoler være et 

attraktivt valg for såvel nuværende indbyggere 

som tilflyttere til kommunen, er folkeskoler med et 

højt service- og kvalitetsniveau et væsentligt 

parameter.   

 

Dette kræver, at vi i folkeskolen har mulighed for 

at sætte ind over for de udfordringer, vi står med: 

 

• Der ligger en stor opgave forude med øget 

opmærksomhed og forventeligt ekstra 

indsatser ift. børn og unges trivsel og ekstra 

faglige indsatser oven på corona-nedlukningen. 

Dette forudsætter først og fremmest 

arbejdsbetingelser og uddannede lærere, der 

kan gøre det muligt at lykkes med opgaven og 

bringe vores børn og unge godt på vej. 

 

• Procentvis flere elever visiteres til det 

specialiserede område – med større udgifter til 

følge.  

 

• Der ligger en stor opgave i at rekruttere og ikke 

mindst fastholde kvalificerede lærere i 

folkeskolen, så vi også fremadrettet har 

dygtige lærere med de rette kompetencer til at 

løfte opgaven. 

 

På baggrund af ovenstående appellerer Viborg 

Lærerkreds derfor kraftigt til, at skoleområdet 



friholdes fra evt.  kommende generelle reduktioner 

og til gengæld tilføres nødvendige, nye penge.  

 

Merbevilling til Familieområdet til nedbringelse af 

ventetid på indsatser og støtte 

Der har igennem en årrække været lange 

ventetider på indsatser og støtte fra 

familieområdet, hvorfor Viborg Lærerkreds bakker 

op om en prioritering af og merbevilling til 

området. 

Viborg Lærerkreds er vidende om, at der efter et år 

med corona-nedlukning er et ekstra stort behov for 

opmærksomhed på de udfordringer, først 

nedlukningen og nu tilbagevenden, har medført for 

flere af vores elever. Det må forventes, at der i den 

forbindelse også vil blive kaldt på 

Indsatser og hurtig handling fra familieområdet. 

Fornyelse af det fysiske læringsmiljø i skolernes 

faglokaler 

Viborg Lærerkreds ser med tilfredshed på, at man 

ønsker at prioritere det fysiske læringsmiljø i 

skolernes faglokaler, så der på den måde kan 

skabes de nødvendige gode rammer omkring 

undervisningen. 

Alsidige og sikre legepladser i dagtilbud 

 

 

Mindre anlægsønsker i dagtilbud 

 

 

Kapacitetsudvidelse på autismeområdet – 

tilbygning til ca. 30 elever 

Viborg Lærerkreds bakker op om en 

”kapacitetsudvidelse på autismeområdet”. Der har 

været udfordringer med kapaciteten stort set siden 

opstarten af autismeafdelingen på Vestervang, og 

der forventes fortsat stigning i antallet af elever 

med ASF-diagnoser.  

Kapacitetsudvidelsen må forventes placeret i 

forbindelse med den nuværende autismeafdeling 



på Vestervang Skole, hvor den rette specialviden 

omkring ASF er koncentreret. 

Kapacitetsudvidelse på autismeområdet – 

igangværende udvidelse af A-klasser på 

Egeskovskolen 

Viborg Lærerkreds bakker ligeledes op om en 

udvidelse af kapaciteten på Egeskovskolen, hvor 

der for få midler kan skabes gode vilkår for 

yderligere 12 elever. Egeskovskolen bliver dermed 

en pendant til Vestervang Skole og kan med den 

større volumen blive et fuldgyldigt alternativ til 

Vestervang Skoles A-afd.  

 

 

 

 

 


